

Referat nr. 1 af bestyrelsesmøde den 1. april 2025

Med deltagelse af

- | | |
|--------------------------|--|
| • Anders Lindvik (AL) | Kasserer |
| • Anne Elmeskov (AE) | Ensomhed |
| • Bent Kallemose (BK) | Rejser, arrangementer og koncerter |
| • Bjørn Sandberg (BS) | Hjemmeside og Nyhedsbreve |
| • Erik Daugaard (ED) | Formand |
| • Erik M. Jørgensen (EM) | Fundraising, Det Kreative, Spil, Sprog, Kultur |
| • Ingrid Prehn (IP) | Socialhumanitære område |
| • Louise Mehnke (LM) | Lokal indflydelse |
| • Marianne Winning (MW) | IT-Support |
| • Niels Søndergaard (NS) | Foredrag |
| • Susan Krog (SK) | Redaktør Det Sker Lokalt, sekretær for bestyrelsen |
| • Vivian Barnekow (VB) | Næstformand, sekretariatsleder |

Afbud fra Niels Mehnke, Ole Andersen, Peter Krohn og Peter Winning.

Der er bestilt fotograf til kl. 10.30 til gruppebillede af den nye bestyrelse m.fl.

Der henvises efterfølgende til den udsendte dagsorden.

Ad 1 Valg af mødeleder:

VB blev valgt som mødeleder.

Referater fra bestyrelsesmødet i marts, årsmødet den 13. marts og det konstituerende møde den 17. marts blev alle godkendt.

Ad 2 Social-Humanitære:

Lederen af Nordsjællands Sangkor har kontaktet ED om mulighederne for et samarbejde om et **demenskor** i Fredensborg. ED, IP, Britta G. Johansen og Anna-Lise Stokholm deltager i mødet den 15. april i Fredensborg.

EM har sendt ansøgning om midler af sted til **Velux Fonden** og forventer at få svar ultimo juni/primo juli.

Vi har modtaget 54.237 kr. fra **Seniorpuljen** til 2 gange Candle Light Dinner og Spis Sammen til afholdelse på hhv. Bakkedraget, Fredensborg og Karlebo Kro. Herudover har vi modtaget midler til afholdelse af 2x6 bevægelseskoncerter på kommunens plejehjem i samarbejde med plejehjemmene.

Der afholdes **temadag** i Distrikt 9 vedrørende demens i Allerød den 30. april. Der er p.t. tilmeldt 10 fra Fredensborg.

Vågetjenesten påtænker at afholde en frokost. Udgift 200 kr. pr. deltager.

ÆSU-gruppen holdt møde med ældrechefen den 31. marts på Øresundshjemmet.

SK er blevet kontaktperson på Mergeltoften. Det blev nævnt, at vi skal skrive et notat til Mergeltoften om, at plejepersonalet skal sørge for, at de borgere, der skal ud at cykle, er klar, når de skal afhentes og eventuelt hjælpe til med at få pågældende på cyklen, hvis det er nødvendigt.

IP og Anna-Lise Stokholm har den 19. marts deltaget i et møde med **ÆS Snorresgade** vedrørende drømmeløbere. **ÆS Snorresgade** har udarbejdet folder til brug for rekruttering af frivillige.

Ad 3 Motion:

PK havde i sit fravær sendt opdatering vedrørende motion.

Udendørs fitness starter i juni i Fredensborg med 40 tilmeldte.

Der har været en mindre dispute i Fredensborg mellem vores bordtennishold og brugerne inden i forhold til at være færdige indenfor den planlagte tidsramme. **PK** har talt med foreningen, og alt er OK igen.

PK har møde med samtlige motionsansvarlige den 28. april.

Ad 4-5 Kreative og Spil, Sprog, Kultur:

EM har overtaget Agnes Castella og Anni Albrechts aktiviteter og har sat sig grundigt ind i det praktiske omkring disse. **EM** og **ED** afholder internt møde i forhold til overtagelsen.

Ad 6 IT:

MW oplyste, at temadagene i **IT-regi** i foråret som tidligere nævnt har været meget velbesøgte, men at man slutter denne sæson med de temaer, der p.t. er annonceret. Hensigten er at "samle til bunke" af de nuværende afholdte temaer og bygge videre derpå afhængig af tilmeldte.

I forbindelse med at kobbernettet (tlf. nettet og dermed internetforbindelse gennem samme) er ved at blive udfaset, vil **NS** afholde temadag om forskellige alternativer.

Ad 7 Rejser:

BK oplyste, at det i forbindelse med turen til **Sauerland** har været nødvendigt at bestille en større bus.

Det overvejes at arrangere en bustur til **Tyrol** ultimo september.

Der skal snart annonceres for ture til **Nykøbing Revyen**.

Ad 8 Arrangementer og Koncerter:

Bortset fra turen til **Aktivitetscenter Hamlet** er alle forårets arrangementer besat, og der kigges allerede nu på arrangementer til efteråret.

Invitationer til **frivilligfesten** sendes ud primo august.

Der afholdes **Let it Be** koncert (Beatles) den 9.maj og **"ABBA"** koncert den 23. maj.

Ad 9 Formandskabet:

ED tog nogle af **spørgsmålene** op fra årsmødet.

Der var bl.a. udtrykt ønske om referater fra **ÆSU**. **ÆSU** skriver interne referater af møderne med forvaltningen, og **VB** gav tilsagn om, at de kunne sendes til bestyrelsen.

Manglende bestyrelsesreferater på vores hjemmeside. Er klaret.

Forespørgsel om refusion vedrørende kontingent til motion grundet nedlukning af Laden (ombygning tag). Tages op til overvejelse.

Manglende udbringning af Uge-Nyt til mange borgere i kommunen. **ED** følger op.

Har **ÆS** foretaget sig noget ifm., at den årlige kommunale pensionisttur blev afskaffet og i stedet endte som en mini Seniorfestival på nogle plejehjem for så at løbe ud i sandet. **ED** kontakter kommunen.

Der blev nedsat et udvalg bestående af **AL**, **ED**, **EM** og **VB** vedrørende forberedelse til **ÆS'** afholdelse af vælgermøde med politikerne før kommunalvalget. **ED** indkalder til møde.

VB oplyste, at håndboldklubben, der holder til i **Kik-Ind lokalet** har ytret ønske om **modernisering**. **VB** har haft møde den 30. marts med en repræsentant fra klubben, hvor de gennemgik lokalet fra A til Z. Klubben vil søge nogle sponsorater til finansiering af en all round modernisering. (Sponsorkroner fordi det er en sportsforening). **VB** og **MW** kommunikerer med klubben, men **VB** er kontaktperson.

Vedrørende **generationsmøder**, jf. referat af 11. februar, mangler der frivillige til at deltage i mindre gøremål.

55+ tilbage på arbejdsmarkedet. **ED** melder tilbage til Thomas von Jessen at Ældre Sagen Fredensborg ikke vil oprette en stabsfunktion med formål at hjælpe 55+ tilbage på arbejdsmarkedet. Der henvises i øvrigt til Seniorerhverv Danmark.

Der afholdes **generalforsamling** i **Frivilligcenteret** den 10. april. **ED** deltager.

VB og **ED** deltager i **dialogmøde i D9 og D10** den 16. maj i ÆS Snorresgade.

Lisbeth Knudsen har i en mail fra februar til **ED** oplyst, at **erindringsvandringerne** på Nivaa-gaards Malerisamling mangler at blive planlagt samt at hun ikke har den nødvendige tid til at deltage i alle vandringerne. Der er udpeget en substitut. Derudover kan der ikke serveres kaffe og kage i maj og juni, og at traktementet i øvrigt er steget fra 50 kr. til 115 kr. Der skal findes en løsning.

Der blev afholdt et 2 timers **klimamøde** den 20. marts, hvor der var klimaspil og foredrag. Bl.a. informerede **AL** om Bæredygtighedspuljen.

Ad 10 Regnskab for marts:

AL fremlagde regnskab for marts.

Ad 11 Sekretariatet:

VB oplyste, at der endnu ikke var klarhed over fordeling af **lokaler**.

Alle bedes venligst gennemgå den tilsendte **brugervejledning** vedrørende mailadresser og give **VB** og **MW** besked om eventuelle ændringer.

Ad 12 Hjemmeside og nyhedsbreve:

I forhold til "vedligeholdelse" af **hjemmesiden** bad **BS** om, at man skal huske at afmelde aktiviteter, der enten er overstået eller af anden årsag ikke er relevante længere.

Der er som i de foregående måneder både til- og afgang for modtagelse af **nyhedsbreve**.

Efter udsendelse af nyhedsbrev vedrørende temacafé er der nu en venteliste på 10.

Det blev aftalt, at arbejdsgruppen, der deltager i testkørsel af det nye **bookingsystem**, skal afholde summemøde for +/- ved systemet og derpå udarbejde et notat, der fremsendes til ÆS Snorresgade. **BS** indkalder til møde. Efterfølgende vil brugergruppen, der udgøres af **AL**, **SK** plus lidt flere, få tilsendt et fiktivt arrangement til afprøvelse af systemet.

Ad 13 Medlemsbladet/annoncering:

Intet at berette.

Ad 14 Det Sker Lokalt:

SK oplyste, at manus til næste blad vil blive fremsendt medio april med deadline 5. maj. **VB** spurgte, om det var muligt at trække deadline lidt, så der muligvis var kommet svar fra kommunen vedrørende lokaletildeling.

Ad 15 Facebook:

Som tidligere nævnt, vil **Peter Winning** gerne påtage sig hvervet for oprettelse og som administrator af en lukket **Facebook** side for ÆS. Dette vil blive i samarbejde med **NS**. **PW** bliver således en del af staben.

Ad 16 Foredrag mv.:

Intet at berette.

Ad 17 ÆSU:

VB havde haft møde i ÆSU den 31. marts, hvor det blev besluttet at fremsende brev til Social- og Sundhedsudvalget i forbindelse med besparelser på 1,6 mio. kr. ved indførelse af robotstøvsugere, der i realiteten kun støvsuger ”med søsters hånd”.

Herudover blev det nævnt, at for at få en henvisning til GLA:D træning skal man have en anden kronisk sygdom. (GLA:D træning afhjælper led- og muskelsmerter).

Ad 18 Arven:

VB oplyste, at det resterende beløb fra arven (ca. 113.000 kr.) vil blive overført til 2026 grundet forberedelse til kommunalvalget.

Ad 19 Lokal indflydelse:

LM oplyste, at hun havde undersøgt kommunens regler i forhold til lokaletildeling. Kommunen dækker sig ind under Folkeoplysningslovens § 21 således at børn/unge og handicappede bliver prioriteret før de ældre. **VB** og **ED** vil tage dette op i ÆS Snorresgade.

Ifølge en artikel i Fredensborg Avisen har det lange udsigter med et friplejehjem i Nivå, og såfremt der ikke er fundet en løsning inden sommer, bliver planerne skrinlagt. Der foreligger endnu ingen aftale mellem MT Højgaard og kommunen. Social- og Sundhedsudvalget vil søge at rejse midler fra pensionskasser, fonde og foreninger.

Endvidere har Josée Linnemann skrevet et læserbrev til Fredensborg Avisen den 31. marts vedrørende manglende sygdomsforebyggende mål i ældreplejen.

Ad 20 Seniorrådet:

NS oplyste, at trods den nye sammensætning af bestyrelsen i Seniorrådet er der stadig problemer omkring samarbejdet.

Ad 21 Månedens tema:

Intet.

Ad 22 Eventuelt:

MW orienterede om, at der i forbindelse med årsmødet havde været udtrykt ønske om, at man byttede rundt på traktementet, således at man fik øl/vin først og derefter kaffe og kage. Der blev ikke truffet nogen beslutning.

AE forespurgte om det var muligt at benytte skolekøkkenet på Fredensborg Skole til et madlavningskursus. Dette afhænger af, om lokalet er ledigt.

Susan Krog, referent

Næste bestyrelsesmøde

Tirsdag den 6. maj 2025, kl. 9:00 – 12:30

Multisalen, Egedal Byens Hus, 2980 Kokkedal